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PROTOKÓŁ Nr 78.2018 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Inwestycji 

z dnia 30 kwietnia 2018 r. 

 

Obecni: 

1. Bogdan Jusiński – Przewodniczący 

2. Mirosław Sobczak – Zastępca Przewodniczącego 

3. Stanisław Kielak – Członek Komisji 

4. Włodzimierz Paweł Fydryszek – Członek Komisji 

5. Grażyna Barbara Krupa – Członek Komisji 

6. Adam Wojtyra – Członek Komisji 

Dodatkowo w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Leszek Banaszek – Prezes Zarządu Spółki Wodnej w Tłuszczu 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Bogdan Jusiński witając 

wszystkich obecnych na posiedzeniu Komisji i proponując następujący porządek: 

1. Omówienie harmonogramu prac Spółki Wodnej na 2018 rok. 

2. Zapoznanie z rocznym sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Tłuszcz za 2017 rok. 

3. Odczytanie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Sprawy różne. 

5. Ustalenie terminu kolejnego posiedzenia Komisji. 

 

Ad1. 

Przewodniczący Bogdan Jusiński poprosił zaproszonego na posiedzenie Prezesa 

Zarządu Spółki Wodnej w Tłuszczu Leszka Banaszka o szczegółowe 

przedstawienie zakresu planowanych prac na rok 2018. 
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Pan Leszek Banaszek powiedział, że zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej w 

Tłuszczu Spółka Wodna zajmuje się odtwarzaniem i konserwacją rowów oraz 

drenaży. W budżecie Gminy na ten cel przeznaczone zostało 100 tys. zł. Kwota 

ta została rozplanowana na następujące działania na terenie miasta i Gminy 

Tłuszcz: 

1. Odkrzaczanie i koszenie rowów. W wielu miejscach wysoka trawa 

powoduje piętrzenie się wody i zalewanie działek oraz pól. Jako przykład 

można podać rów przy ulicy Parkowej w Jasienicy, który na pewno będzie 

ujęty podczas tego działania. Na ten cel przeznaczono kwotę 10 tys. zł. 

2. Odwodnienie osiedla i ulicy Norwida polegające na konserwacji i 

odtworzenie rowu przebiegającego od ulicy Sieroszewskiego, przez ulicę 

Norwida w stronę miejscowości Krusze oraz rowu biegnącego od ulicy 

Mazowieckiej, przebiegającego za zabudowaniami. Na ten cel 

przeznaczono 20 tys. zł 

3. Odtworzenie rowu w miejscowościach Pólko i Dzięcioły. Sołtysi 

wnioskowali aby odtworzyć rów do ulicy Długiej. W ten sposób 

odprowadzi się zlegającą w tamtym miejscu wodę. Na ten cel przeznaczono 

środki w wysokości 15 tys. zł 

4. Odwodnienie terenu przy placu zabaw w miejscowości Franciszków. W 

miejscu tym przez cały rok zalega woda, która nie ma żadnego odpływu. 

Należy wykonać tam rów prowadzący do skrzyżowania Szczepanek – 

Franciszków. Na ten cel zaplanowano 20 tys. zł. 

5. Odwodnienie skrzyżowania dróg Miąse – Jadwinin oraz miejscowości 

Jadwinin. W tym celu należało by poprowadzić rów do miejscowości 

Karolew. Teren ten jest mocno zniszczony przez bobry. Należy go również 

uprzątnąć. Koszt przedsięwzięcia to 15 tys. zł. 

6. Naprawa drenaży w miejscowościach Chrzęsne i Postoliska. Prywatni 

właściciele często zasypują studzienki drenażowe, co w konsekwencji 

prowadzi do niszczenia całej instalacji i zalewania działek. W roku 
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ubiegłym naprawiono instalację drenażową znajdującą się na ulicy 

Tłuszczańskiej i Zasobnej. W tym roku prace będą miały miejsce przy 

ulicach Myśliwieckiej, Złotej i Sulejowskiej. Na ten cel przeznaczono 20 

tys. zł. 

 

Przewodniczący Bogdan Jusiński zapytał, czy Spółka otrzymuje również środki 

z powiatu. 

W odpowiedzi Pan Leszek Banaszek udzielił informację, że na dzień dzisiejszy 

środki takie nie zostały jeszcze przekazane. Spółka Wodna złożyła odpowiedni 

wniosek o przyznanie kwoty 70 tys. zł. Należy mieć na uwadze, że w powiecie 

znajduje się 13 takich spółek. Ilość otrzymanych środków zależy od wielu 

czynników, między innymi wkładu własnego. Jednakże biorąc pod uwagę lata 

poprzednie to wniosek o przyznanie 70 tys. zł zostanie rozpatrzony pozytywnie.  

 

Wywiązała się dyskusja w tej sprawie. Przewodniczący Bogdan Jusiński 

zasugerował aby stworzyć przykładowy harmonogram prac, które będzie można 

wykonać za dotację z powiatu. Członkowie Komisji Budżetu i Inwestycji wraz z 

Panem Leszkiem Banaszkiem zaproponowali następujące działania: 

1. Odwodnienie terenu boiska w Szkole Podstawowej w Stryjkach. W tym 

celu należy wykonać 400 m rowu, na co przeznaczyć trzeba 5000 zł. 

2. Wykonanie ok. 400 m rowu odwadniającego w Jasienicy przy ulicy 

Wołomińskiej, od przejazdu aż do połączenia z Gminą Klembów. Koszt 

takiego przedsięwzięcia to 10 000 zł. Działanie takie otworzyłoby drogę do 

połącznia ujścia wody z Gminą Klembów. 

3. Wykonanie połącznia odwodnienia miejscowości Miąse i Jadwinin, czego 

koszt wyniesie 15 000 zł. 

4. Koszenie rowów na terenie Gminy i miasta Tłuszcz. Na ten cel przeznaczyć 

trzeba 15 000 zł. Radni poprosili by uwzględnić między innymi rowy na 

osiedlu Klonowa – Norwida oraz na terenie Jasienicy – Górek,  rów przy 
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ulicy Mazowieckiej oraz Stadionie Miejskim, a także rów znajdujący się 

przy ulicy Żabiej w Jasienicy. 

5. Odtworzenie rowu przebiegającego od miejscowości Jaźwie, poprzez 

Pawłów, Łysobyki do rzeki Cienkiej. Koszt robót wyniesie około 15 000 zł.  

6. Prace odwadniające na terenie Jarzębiej Łąki,na co przeznacza się 5000 zł 

7. Prace odwadniające na terenie Chrzęsnego, na co przeznacza się 5000 zł. 

Radny Mirosław Sobczak zapytał, czy podczas koszenia rowów użyta będzie 

nowa głowica, która jest w posiadaniu ZGKiM oraz czy odtwarzanie rowów 

następuje do szerokości geodezyjnej. 

Pan Leszek Banaszek odpowiedział, że jeżeli warunki techniczne będą 

odpowiednie to wykaszaniem rowów zajmie się ZGKiM właśnie z użyciem 

głowicy. Jeżeli natomiast chodzi o odtwarzanie rowów to Spółka Wodna stara się 

odtwarzać je do bezpiecznej szerokości, w taki sposób aby nie zarastały.  

Przewodniczący Bogdan Jusiński zapytał, czy na staw w miejscowości Kozły 

również przeznacza się pieniądze, należałoby oczyścić to miejsce. 

Pan Leszek Banaszek zauważył, że ciężko znaleźć wykonawcę który podejmie 

się jego czyszczenia. Z dotacji z powiatu nie można wykonać takich prac, 

ponieważ Spółka Wodna musi te pieniądze rozpisać i rozliczyć. Jeżeli chodzi o 

pieniądze gminne to również nie przeniesie się na ten cel kwoty, ponieważ 

harmonogram zawiera najpilniejsze działania, z którymi zapoznali się już radni 

oraz sołtysi. 

Radny Mirosław Sobczak zauważył, że staw ten w chwili obecnej stwarza tylko 

niebezpieczeństwo i zbiera całą solankę spływającą z drogi. Należałoby pomyśleć 

o jego likwidacji. W tym momencie jest on zaśmiecony i nie spełnia żadnej 

funkcji.  

Radna Grażyna Krupa zapytała, kiedy planowane jest rozpoczęcie prac. 

W odpowiedzi Pan Leszek Banaszek udzielił informacji, że na razie trzeba 

poczekać aż wody opadną do odpowiedniego poziomu. Kiedy tylko wszelkie 

umowy zostaną podpisane prace rozpoczną się. 
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Ad2. 

W dalszej części posiedzenia Przewodniczący Bogdan Jusiński omówił 

najważniejsze założenia przedstawione w rocznym sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Tłuszcz za 2017 rok. 

Budżet Gminy Tłuszcz na rok 2017 został uchwalony dnia 20 grudnia 2016 roku 

Uchwałą Nr XVII.250.2016 Rady Miejskiej w Tłuszczu i określał dochody na 

kwotę 79 918 539,12 zł oraz wydatki w wysokości 84 198 539,12 zł. 

Na zadania z zakresu administracji rządowej zlecone gminom ustawami 

zaplanowano kwotę 21 659 554,00 zł, zaś na działania określone w gminnym 

programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i narkomanii 

przewidziano kwotę 300 000,00 zł. Plan wydatków na przedsięwzięcia 

realizowane w ramach Funduszu Sołeckiego wynosił 372 189,06 zł. 

 Dochody z opłat i kar za korzystanie ze środowiska zaplanowano w kwocie 

25 000,00 zł, a wydatki na finansowanie zadań Gminy Tłuszcz w zakresie 

ochrony środowiska w kwocie 104 000,00 zł. 

Ustalono rozchody budżetu w kwocie  889 200,00 zł z przeznaczeniem na spłatę 

otrzymanych kredytów i pożyczek. Należy jednak mieć na uwadze, że za 

zaciągniętą kwotę zrealizowano wiele inwestycji, choćby wykup gruntów pod 

oczyszczalnię ścieków i rozpoczętą budowę targowiska  miejskiego. 

W wyniku zmian uchwały budżetowej dokonanych uchwałami Rady Miejskiej 

oraz zarządzeniami Burmistrza na dzień 31.12.2017r. dochody wyniosły 82 909 

376,71 zł natomiast wydatki określono na kwotę 88 156 322,26 zł. 

Dochody bieżące zrealizowano w 100,48 %. Realizacja planu dochodów 

bieżących w większości działów klasyfikacji budżetowej przebiegała zgodnie z 

planem. 

Skutki obniżenia przez Radę Miejską w Tłuszczu górnych stawek podatków za 

okres sprawozdawczy wyniosły  1 826 371,00 zł. Należy mieć na uwadze, że 

górny próg podatkowy ustalony został przez rząd i trzeba było się do tego 

dostosować. 
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Skutki udzielonych umorzeń zaległości podatkowych  wraz z odsetkami za okres 

sprawozdawczy wynoszą  95 640,75 zł, natomiast skutki rozłożenia na raty, 

odroczenia terminu płatności wynoszą  14 280,30zł. 

W celu wyegzekwowania należności podatkowych do osób fizycznych w 2017 r. 

wystawiono 1 400 upomnień na łączną kwotę 419 331,62 zł oraz 682 tytuły 

wykonawcze na kwotę 218 859,60 zł. Dla osób prawnych wystawiono w 2017 r. 

26 upomnień na kwotę 157 094,99 zł oraz 12 tytułów wykonawczych na kwotę 

127 178,59 zł. 

W celu wyegzekwowania należności podatkowych z tytułu podatku od środków 

transportowych od osób fizycznych w 2017 r. wystawiono 91 upomnień na kwotę 

206 326,72 zł oraz 63 tytuły wykonawcze na kwotę 183 373,40 zł. Natomiast od 

osób prawnych  wystawiono 7 upomnień na łączna kwotę 10 880,76 zł oraz  5 

tytułów wykonawczych na kwotę 10 184,90 zł.  

W celu wyegzekwowania należności z tytułu opłat lokalnych wystawiono 28 

upomnień na łączną kwotę 5 876,42 zł oraz 11 tytułów wykonawczych na kwotę 

1 963,73 zł. 

W celu wyegzekwowania należności z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w 2017 roku wystawiono 241 upomnień  na kwotę 46 791,83 zł 

oraz 199 tytułów wykonawczych na kwotę 39 330,90 zł.  

Według stanu na dzień  31.12.2017  roku  w Gminie Tłuszcz wystąpił deficyt 

budżetowy w kwocie 3 893 047,60 zł.  

Ad3. 

Protokół z poprzedniego posiedzenia odczytano i przyjęto. Wszelkie zmiany o 

które wnosili radni zostały naniesione. 

Ad4. 

Przewodniczący Bogdan Jusiński przypomniał, że na ostatniej sesji padło kilka 

interpelacji w sprawie poprawy jakości dróg lokalnych. Po wstępnej rozmowie z 

Zastępcą Burmistrza wiadomo, że prace takie będą wykonywane. Należy tylko 

dokładnie zaplanować jakie środki można przeznaczyć na ten cel. 
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Przewodniczący poinformował również, że wszelkie wnioski o zmianę w  

miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego wpływające do Komisji są 

rozpatrywane i będą brane pod uwagę przy uchwalaniu nowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla tych terenów. Do Komisji wpłynęły 

również roczne sprawozdania z wykonania planów finansowych za 2017 rok 

Biblioteki Publicznej w Tłuszczu oraz Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji. 

 

Radny Mirosław Sobczak przypomniał, że na styczniowej sesji było wystąpienie 

mieszkanki z prośbą o przywrócenie przejezdności drogi W miejscowości 

Franciszków – Kątniki. Należałoby z kwoty 4 500 zł poprawić przejezdność drogi 

we Franciszkowie, szczególnie przy posesji mieszkanki.  

Przewodniczący Bogdan Jusiński zauważył, że w temacie poprawy jakości dróg 

lokalnych będą na pewno podjęte jakieś działania. 

Wywiązała się dyskusja radnych w tej sprawie, z której wynikło że stan dróg 

gruntowych w Gminie Tłuszcz jest bardzo zły. Prace naprawcze powinny być 

wykonywane w trybie pilnym. 

Ad5. 

Termin kolejnego posiedzenia Komisji ustalono na dzień 21 maja 2018r. o godz. 

14.00. 

 

Na tym protokół zakończono.                          

 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Inwestycji 

 

Bogdan Jusiński 

 

1. Dokument utworzony przez: Klaudia Archicińska 
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